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PROTOKÓŁ nr XX/2020 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 18 marca 2020 r. w godzinach 1500 – 2046 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Sylwester Cimochowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz  

8. Mariola Brygida Karpińska 

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Kamil Lauryn 

13. Jacek Niedźwiedzki 

14. Adam Ołowniuk  

15. Wojciech Pająk 

16. Zdzisław Przełomiec 

17. Jacek Roszkowski.  

18. Anna Ruszewska  

19. Sławomir Sieczkowski 

20. Andrzej Turowski 

21. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Nieobecni radni: 

1. Stanisław Kulikowski 

2. Jarosław Schabieński   

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 

 

 



2 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XX sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek – 

Zastępcę Prezydenta Miasta, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta, przedstawicieli 

instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, dyrektorów, kierowników i prezesów 

miejskich jednostek organizacyjnych, radców prawnych, naczelników i kierowników wydziałów 

Urzędu Miejskiego. Powitał internautów i radnych Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach wzięło udział  

21 radnych, w związku z powyższym istniało wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Dodał, że o swojej nieobecności poinformowali radni: Stanisław 

Kulikowski i Jarosław Schabieński.  

Dodatkowo przedstawił informacje dotyczące planowanego przebiegu sesji w sytuacji 

epidemiologicznej w mieście Suwałki i tematyki sesji. Zaproponował aby w celu ograniczenia 

czasu trwania sesji odstąpić od każdorazowego odczytywania wniosku o podjęcie uchwały przez 

Prezydenta Miasta Suwałk, chyba że jest to wniosek z autopoprawką. Poprosił również aby nie 

odczytywać opinii komisji Rady Miejskiej a jedynie potwierdzać z miejsca czy opinia jest 

pozytywna czy nie. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Przewodniczący zapytał o wnioski do porządku obrad. 

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego  jednogłośnie przyjęli następujący porządek 

obrad: 

 

 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XVIII/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

26 lutego 2020 roku.    

4. Przyjęcie protokołu nr XIX/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

2 marca 2020 roku.    

5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                            

w Suwałkach od dnia 26 lutego 2020 roku. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta Suwałki za 2019 r.  

7. Informacja dotycząca bieżącej sytuacji epidemiologicznej w Mieście Suwałki (informacji 

udzielą Prezydent Miasta Suwałk, Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Suwałkach, 

Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach, Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 

Ratunkowego w Suwałkach). 

8. Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych                 

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2019 roku.  
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9. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 2019 

oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej na rok 2020.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 7                    

w Suwałkach oraz zmiany nazwy tej Szkoły. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do 

poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej pn.: 

„ZDROWA JESIEŃ – profilaktyczne szczepienia przeciwko grypie mieszkańców Suwałk 

powyżej 65 roku życia”. 

14.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Bibliotece Publicznej im. Marii 

Konopnickiej w Suwałkach. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału samorządowej instytucji kultury - 

Muzeum Okręgowego w Suwałkach poprzez wyłączenie z jego struktur oddziału – Centrum 

Sztuki Współczesnej – Galerii Andrzeja Strumiłły i włączenia jej do samorządowej instytucji 

kultury – Suwalskiego Ośrodka Kultury pod nazwą – Galeria Sztuki „Stara Łaźnia”. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji Andrzeja G. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia/nieuwzględnienia petycji Adama F.   

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym i gospodarczym stanowiącej w całości 

przedmiot dzierżawy.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Osiedla Klasztorna w Suwałkach. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu ulic Franciszkańskiej i 11 Listopada w Suwałkach. 

21. Informacja Prezydenta Miasta o stanie gospodarki odpadami oraz jej prognoza na najbliższe 

lata ze szczególnym uwzględnieniem wysokości opłat ponoszonych przez mieszkańców za 

wywóz i utylizację śmieci. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości                 

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                           

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz miasta Suwałki. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego  

w zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2020-2021. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Zarządu Dróg  

i Zieleni w Suwałkach. 
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28. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej                   

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 

2021 rok. 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki 

konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części 

budżetu miasta na 2021 rok. 

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych                     

z mieszkańcami Miasta Suwałk dotyczących zniesienia sołectw. 

31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok.  

32. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta 

Suwałki na lata  2020-2040.  

33. Wnioski i oświadczenia radnych.        

34. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XVIII/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

26 lutego 2020 roku.    

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XVIII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu roboczym 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  

17 marca 2020 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, 

wobec powyższego protokół nr XVIII/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Przyjęcie protokołu nr XIX/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

2 marca 2020 roku.    

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XIX sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu roboczym 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  

17 marca 2020 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, 

wobec powyższego protokół nr XIX/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 26 lutego 2020 roku.   

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.       
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Uwag i pytań nie wniesiono.  

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 

uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 26 lutego 2020 roku, została przyjęta.  

 

Ad pkt. 6 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta Suwałki za 2019 r.  

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 marca br.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

miasta Suwałki za 2019 r. została przyjęta. 

 

Ad pkt. 7 

Informacja dotycząca bieżącej sytuacji epidemiologicznej w Mieście Suwałki (informacji 

udzielą Prezydent Miasta Suwałk, Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Suwałkach, 

Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach, Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 

Ratunkowego w Suwałkach). 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił informację z działań władz miasta            

w sytuacji pandemii. Stwierdził, że 24 godziny na dobę działa Wojewódzkie Centrum Zarządzania 

Kryzysowego i mamy ciągły kontakt ze służbami Wojewody Podlaskiego. Działań podjętych przez 

nas jest bardzo dużo. Od dwóch tygodni jesteśmy w ciągłym działaniu. Non stop pracuje Miejskie 

Centrum Zarządzania Kryzysowego gdzie bieżąca sytuacja jest w sposób ciągły monitorowana. 

Podziękował za dotychczasową współpracę wszystkim jednostkom, służbom, pracownikom 

pracującym w Wydziale Spraw Obywatelskich. Realizacja zadań nie jest łatwa ponieważ nigdy 

wcześniej takiej sytuacji nie mieliśmy. Prezydent omówił chronologicznie i szczegółowo rozwój 

sytuacji oraz działania podejmowane przez organ wykonawczy. Przedstawione dane obejmowały 

okres od początku marca do chwili obecnej. 

 

Elżbieta Bednarko – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Suwałkach przedstawiła 

wykonywane zadania. Dodała, że kwarantanna jest zgodnie z przepisami – domowa. Przedstawiła 

proces od przekroczenia granicy państwa do zgłoszenia się do SANEPID-u do skierowania do odbycia 

kwarantanny. Dodała, że pracownicy ciągle odbierają telefony, niemal 24 godziny na dobę. 

Przedstawiła dokładnie przebieg działań kwarantanny oraz omówiła zasady i obowiązujące przepisy. 

Zaapelowała o dbałość o higienę i własne zdrowie.   

 

Zbigniew R. De-Mezer zapytał jak można pomóc służbom SANEPID-u w usprawnieniu kontaktu      

z mieszkańcami oraz czy planuje się kontakt poprzez Facebook. Zapytał również czy informacje są 

dostępne na stronie internetowej.  
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Elżbieta Bednarko odpowiedziała, że zostały przeszkolone osoby z innych działów do pomocy na 

liniach telefonicznych. Odwołano planowe kontrole w zakładach pracy. Część pracownic skorzystało 

ze zwolnienia z pracy na opiekę nad dzieckiem. Są do dyspozycji 3 telefony. Jeden stacjonarny do 

godziny 15:00 oraz dwa całodobowe komórkowe. Dodała, że będzie przygotowany dodatkowy numer 

telefonu na potrzeby kontaktu ze służbami. Strona internetowa jest aktualizowana na bieżąco. 

Komunikacja przez Facebook nie jest konieczna. 

 

Adam Ołowniuk zapytał czy będzie zamknięty bazar przy ulicy Sejneńskiej. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk poinformował, że w na chwilę obecną nie planuje 

się zamknięcia bazaru przy ulicy Sejneńskiej. 

 

Jacek Niedźwiedzki zapytał, czy jest plan zawieszenia opłat w strefie płatnego parkowania ponieważ 

parkometry mogą być źródłem zakażeń. 

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że cały czas dotykamy wielu rzeczy a za postój można płacić 

zbliżeniowo. Na chwilę obecną sprawę zawieszenia opłat uważa za otwartą, będzie to analizowane. 

 

Adam Szałanda – Dyrektor Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Suwałkach przedstawił sytuację 

obecną szpitala. Stwierdził, że ma braki kadrowe, szczególnie na Oddziale Zakaźnym. Do szpitala, do 

tej pory trafiło 10 osób z podejrzeniem koronawirusa – po badaniach nie potwierdzono zakażenia. 

Cztery kolejne próbki zostały wysłane do badania. W szpitalu ograniczono odwiedziny pacjentów. 

Wszystkie zabiegi są realizowane na bieżąco. Diagnostyka działa bez zmian. Wprowadzono strefy 

zamknięte. Wprowadzono teleporady. Zabezpieczenie materiałowe i środki ochrony osobistej są 

zabezpieczone. Szpital, na zapas, szyje sobie maseczki ochronne. Podziękował za wsparcie finansowe 

od Miasta Suwałki oraz od Wojewody.  

 

Sylwester Cimochowski zapytał o koszt zakupu respiratora. 

 

Adam Szałanda odpowiedział, że koszt zakupu respiratora to kwota od 40000 zł do 200000 zł. 

 

Zbigniew R. De-Mezer zapytał, gdzie przebywają osoby, którym pobrano próby do badania                     

w kierunku COVID-19 oraz co z działaniem Oddziału Położniczego. Czy pobrane próbki są 

zabezpieczone i przewożone do badania na bieżąco. 

  

Adam Szałanda odpowiedział, że pacjenci oczekujący na wynik badania przebywają na Oddziale 

Zakaźnym. Na Oddziale Położniczym zrezygnowano z porodów rodzinnych, a jeśli pacjentka będzie 

z COVID-19 zostanie obsłużona na miejscu. Transport próbek jest bezpieczny, zabezpieczony, jest 

realizowany własnym transportem.  

 

Krystyna Szczypiń – Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Suwałkach 

przedstawiła obraz pracy pogotowia. Poinformowała, że już dużo wcześniej zgromadzono środki do 

dezynfekcji i ochrony indywidualnej. Nie limituje się środków ochrony indywidualnej stąd zużywa się 

środków więcej niż zwykle ale dzięki prewencji nie ma absencji chorobowych. Na chwilę obecną 

potrzeba 25 etatów aby zabezpieczyć minimalną obsługę i taką zapewniamy. Mamy zabezpieczone 

dwa zespoły dedykowane do wyjazdów z podejrzeniem koronawirusa. Dyrektor widzi potrzebę 
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doposażenia stacji w urządzenia do dekontaminacji. Posiadają je jedynie Suwałki i Augustów. Dość 

mocno jest obciążona dyspozytornia medyczna, ponieważ telefonów jest bardzo wiele. Już wiemy, że 

środków ochrony indywidualnej prawdopodobnie zabraknie. Może być problem z obsadą                                

w przypadku kwarantanny.   

 

Zdzisław Przełomiec poprosił o przypomnienie roli alarmowego nr 112.  

 

Krystyna Szczypiń poinformowała, że nr 112 jest do Centrum Powiadamiania Ratunkowego                  

w Białymstoku, które obsługują operatorzy, którzy nie są pracownikami medycznymi a jedynie są to 

pracownicy przeszkoleni do określonych procedur, czyli do ustalenia do jakiej służby przekierować 

połączenie. Dodała, że jest zalecenie aby w maksymalny sposób oddzielić zespoły zajmujące się 

przypadkami epidemiologicznymi od karetek systemowych, które wyjeżdżają w sytuacjach 

zagrożenia życia. I tak się dzieje. 

 

Bartosz Lorenc – Komendant Miejski Policji w Suwałkach opisał działania policji. Policja 

współdziała również ze Strażą Graniczną oraz Wojskami Obrony Terytorialnej w ochronie  granicy      

z Litwą. Podziękował Prezydentowi Miasta Suwałk za przekazane środki na wsparcie policji. Policja 

monitoruje kwarantanny domowe, gdzie raz na dobę policjanci, w różnych godzinach sprawdzają 

obecność osób w miejscach przebywania na kwarantannie. Policja w sposób ciągły dba                                 

o bezpieczeństwo obywateli. Policjanci mają zabezpieczone środki ochrony osobistej.  

 

Mariola B. Karpińska zapytała, czy osoba odbywająca kwarantannę w domu jednorodzinnym może 

wychodzić z domu na przyległy, ogrodzony teren przydomowy.  

 

Bartosz Lorenc odpowiedział, że tak z zachowaniem bezpieczeństwa domowników i sąsiadów. Nie 

należy jednak tego nadużywać i lepiej pozostać w domu. 

 

Kamil Klimek zapytał jak wygląda edukowanie młodzieży aby nie wychodzić z domu. 

 

Bartosz Lorenc odpowiedział, że Policja poucza młodzież. Dodał również, że ostatnio nasiliły się 

oszustwa w związku z epidemią koronawirusa. Poprosił o zachowanie czujności w tym temacie. 

Zaapelował o niepowielanie w internecie niesprawdzonych informacji i wywoływanie w ten sposób 

dezinformacji. 

  

Kamil Klimek zaproponował zabezpieczenie suwalskich seniorów w maseczki ochronne. Dwie 

suwalskie firmy przystąpiły do produkcji maseczek. Maseczki nie posiadają atestów i nie są 

produktami medycznymi ale stanowi pewną ochronę. Zaproponował aby zakupić seniorom za kwotę 

64 tyś. zł. 10 tysięcy maseczek w celu zabezpieczenia ich zdrowia podczas wykonywania codziennych 

potrzeb jak zakupy. Jest to wniosek formalny. 

 

Anna Ruszewska poprosiła aby zadbać także o wolontariuszy robiących zakupy dla seniorów i ich 

również wyposażyć w maseczki. 

 

Mariola B. Karpińska zaproponowała aby wyposażyć seniorów i wolontariuszy również                         

w jednorazowe rękawiczki. 
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Sławomir Sieczkowski zadeklarował, swoje poparcie dla rozdysponowania całej rezerwy budżetowej 

jak również na jej zwiększenie w celu zabezpieczenia potrzeb zakupu niezbędnego sprzętu do walki    

z koronawirusem. Dodał, że za chwilę może być już za późno na takie działania. Zapewnił o zgodzie 

na zakup sprzętu dla szpitala. Dodał, że istnieje możliwość przesuwania środków z innych klasyfikacji 

budżetowych nawet bez sesji Rady Miejskiej. 

 

Jacek Niedźwiedzki poprosił o wsparcie dla suwalskich przedsiębiorców. Poprosił o powołanie  

Społecznej Rady ds. Zdrowia Publicznego, która będzie wsparciem dla Prezydenta.  

 

Kamil Lauryn zgłosił wniosek formalny o zmianę w budżecie miasta – z działu Kultura fizyczna 

92695 4300 Zakup usług pozostałych – Wymiana tablic informacyjnych, kwotę 42686 zł do działu 

Zarzadzanie kryzysowe i przekazanie tych środków dla Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach. Radny 

przypomniał, że w sprawie wymiany tablic składał interpelację, ale w jego ocenie zdrowie 

mieszkańców jest ważniejsze. 

 

Jacek Juszkiewicz zaapelował, aby pozostawić dysponowanie pieniędzmi na zarządzanie kryzysowe 

Zespołowi i aby przez propozycje radnych tych pieniędzy w pewnej chwili nie zabrakło. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk poprosił, aby w chwili obecnej nie przesuwać 

środków w budżecie, ponieważ jeszcze na zarządzanie kryzysowe są środki. W kwestii dystrybucji 

maseczek i rękawiczek trzeba zrobić to przy pomocy wolontariuszy i pracowników. W kwestii Rady 

ds. zdrowia, nie jest to temat na dziś, ponieważ decyzje muszą być podejmowane szybko. Do 

powołania Rady należy wrócić w spokojniejszych czasach, ponieważ zdrowie jest najważniejsze. 

Zaapelował do służb o zgłaszanie potrzeb sprzętowych, osobowych i finansowych. Będą takowe pilnie 

rozpatrywane. 

 

Bogdan Bezdziecki odniósł się do wniosków przedmówców. Zakwestionował zasadność zakupu 

środków ochrony osobistej bez atestów. Jeśli producent chce wprowadzić taki produkt na rynek, to 

proszę bardzo ale kupowanie z miejskiej kasy takich produktów, od tego producenta i potwierdzanie 

ich skuteczności jest nie do końca właściwe. W kwestii powołania Rady ds. zdrowia, jest to temat nie 

na tą chwilę. Co do przesunięcia w budżecie środków z tablic informacyjnych, jest to dobry pomysł      

i radny w pełni się pod nim podpisuje. Popiera wydatkowanie w pierwszej chwili posiadanych 

środków, a uzupełnianie później. 

 

Jacek Niedźwiedzki wycofał swój wniosek dotyczący powołania Rady ds. zdrowia publicznego. 

 

Kamil Lauryn dodał, ze podtrzymuje swój wniosek. Tablice stoją, są nieczytelne ale mogą poczekać. 

Zdrowie jest najważniejsze.  

 

Mariola Karpińska podtrzymuje wniosek o zakup rękawiczek. Dodała, że powołanie Rady ds. 

zdrowia to jest ten czas i potrzeba. 

 

Sławomir Sieczkowski zaapelował o niedzielenie sztuk masek i rękawiczek. Poprosił Prezydenta           

o decydowanie o tym samodzielnie i bez potwierdzenia przez radnych. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk stwierdził, że wie co ma robić ale radni mają prawo 

apelować i wnioskować. Tablice zostały zamówione i nie ma potrzeby rezygnacji z ich remontu, 

ponieważ środki finansowe na zarządzanie kryzysowe są zabezpieczone.  

Bogusław Nieszczerzewski - Radca prawny, podsumował wnioski, udzielił informacji na temat 

kompetencji organów. Stwierdził, że Prezydent ma pełne kompetencje do podejmowania decyzji.  

 

Mariola Karpińska wycofała swój wniosek. 

 

Kamil Klimek wycofał swój wniosek.  

 

Kamil Lauryn wycofał swój wniosek.   

 

Zdzisław Przełomiec zarządził 10 min. przerwę. 

 

Ad pkt. 8 

Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych                

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2019 roku.  

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 marca br.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.   

 

Uwag i pytań nie wniesiono.  

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych 

żądaniach odszkodowawczych w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2019 roku 

została przyjęta.  

 

Ad pkt. 9 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 2019 

oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej na rok 2020.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowe sprawozdanie było przedmiotem 

posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 marca br.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowe sprawozdanie radni otrzymali                         

w materiałach sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.       
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Uwag i pytań nie wniesiono.  

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie w Suwałkach za rok 2019 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej       

i pieczy zastępczej na rok 2020 zostało przyjęte.  

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 7                 

w Suwałkach oraz zmiany nazwy tej Szkoły. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji  

– załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 17 radnych, „ wstrzymało się” – 4 radnych) 

przyjęta została  

Uchwała nr XX/249/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 7 w Suwałkach                                     

oraz zmiany nazwy tej Szkoły  

– stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do 

poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 17 do protokołu. 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XX/250/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy warunków życia 

mieszkańców miasta Suwałki 

– stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz                     

z autopoprawką – załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska odniosła się do autopoprawki Prezydenta Miasta Suwałk, popierając pomysł 

nieokreślania skąd pochodzi wolontariusz. Wolontariusze powinni jeździć bezpłatnie komunikacją 

miejską. Poprosiła aby w przyszłości wrócić do tematu i poddać uchwałę pod konsultacje                             

z organizacjami pozarządowymi i Suwalską Radą Działalności Pożytku Publicznego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk poprosił aby w przyszłości przedstawić konkretne 

zapisy jakie powinny się znaleźć w projekcie uchwały. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została wraz z autopoprawką 
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Uchwała nr XX/251/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki 

– stanowi załącznik nr 25 do protokołu 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej               

pn.: „ZDROWA JESIEŃ – profilaktyczne szczepienia przeciwko grypie mieszkańców 

Suwałk powyżej 65 roku życia”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XX/252/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej pn.: „ZDROWA JESIEŃ – 

profilaktyczne szczepienia przeciwko grypie mieszkańców Suwałk powyżej 65 roku życia”  

-stanowi załącznik nr 30 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Bibliotece Publicznej  

im. Marii Konopnickiej w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury, sportu i Turystyki przedstawił opinię Komisji  

– załącznik nr 32 do protokołu. 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XX/253/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie nadania statutu Bibliotece Publicznej im. Marii Konopnickiej w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 34 do protokołu 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału samorządowej instytucji kultury - 

Muzeum Okręgowego w Suwałkach poprzez wyłączenie z jego struktur oddziału – Centrum 

Sztuki Współczesnej – Galerii Andrzeja Strumiłły i włączenia jej do samorządowej instytucji 

kultury – Suwalskiego Ośrodka Kultury pod nazwą – Galeria Sztuki „Stara Łaźnia”. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury, sportu i Turystyki przedstawił opinię Komisji  

– załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XX/254/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie podziału samorządowej instytucji kultury - Muzeum Okręgowego w Suwałkach 

poprzez wyłączenie z jego struktur oddziału – Centrum Sztuki Współczesnej – Galerii 

Andrzeja Strumiłły i włączenia jej do samorządowej instytucji kultury – Suwalskiego 

Ośrodka Kultury pod nazwą – Galeria Sztuki „Stara Łaźnia” 

– stanowi załącznik nr 39 do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji Andrzeja G. 
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Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Mariola Karpińska podziękowała w imieniu mieszkańców za pozytywne rozpatrzenie petycji. 

Poprosiła aby w przyszłości wrócić do tematu terenów rekreacyjnych w tej okolicy. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XX/255/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie uwzględnienia petycji Andrzeja G. 

– stanowi załącznik nr 42 do protokołu 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieuwzględnienia petycji Adama F.   

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych, „przeciw” – 1 radny) przyjęta 

została  

Uchwała nr XX/256/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie nieuwzględnienia petycji Adama F.   

– stanowi załącznik nr 45 do protokołu 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym i gospodarczym stanowiącej w całości 

przedmiot dzierżawy.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 46 do protokołu. 

 



15 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XX/257/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości zabudowanej budynkiem 

mieszkalnym i gospodarczym stanowiącej w całości przedmiot dzierżawy 

– stanowi załącznik nr 49 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Osiedla Klasztorna w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XX/258/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedla 

Klasztorna w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 54 do protokołu 
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Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu ulic Franciszkańskiej i 11 Listopada                              

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XX/259/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulic Franciszkańskiej i 11 Listopada w Suwałkach 

 – stanowi załącznik nr 58 do protokołu  

 

 

Ad pkt. 21  

Informacja Prezydenta Miasta o stanie gospodarki odpadami oraz jej prognoza na 

najbliższe lata ze szczególnym uwzględnieniem wysokości opłat ponoszonych przez 

mieszkańców za wywóz i utylizację śmieci. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 59 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 17 marca br.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.   

  

Tadeusz Czerwiecki potwierdził potrzebę wybudowania w Suwałkach spalarni śmieci                         

i rozbudowy sortowni.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono.  
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Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o stanie gospodarki 

odpadami oraz jej prognoza na najbliższe lata ze szczególnym uwzględnieniem wysokości opłat 

ponoszonych przez mieszkańców za wywóz i utylizację śmieci została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości                  

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XX/260/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie                

miasta Suwałk 

– stanowi załącznik nr 64 do protokołu 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                              

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 18 radnych, „ wstrzymało się” – 3 radnych) 

przyjęta została  

Uchwała nr XX/261/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów      

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi                                                                                                                                     

– stanowi załącznik nr 69 do protokołu 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 15 radnych, „wstrzymało się” – 6 radnych) 

przyjęta została  

Uchwała nr XX/262/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 

którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na rzecz miasta Suwałki                                                                                         

– stanowi załącznik nr 74 do protokołu 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 75 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 76 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 77 do protokołu. 

 

Sławomir Sieczkowski stwierdził, że stawki rosną choć pół roku temu były zapewnienia, że w tym 

roku nie wzrosną. Problemy PGO są przenoszone na mieszkańców. Oczekuje analizy możliwości 

wybudowania spalarni odpadów. Prosi o koncepcję przyszłości systemu. 

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odpowiedział, że w roku poprzednim system 

się zbilansował a nawet wypracował nadwyżkę w kwocie 400 tyś. zł. Było to wynikiem mniejszej 

produkcji odpadów przez mieszkańców, uszczelnienia systemu i opłat przedsiębiorców. Sytuacja 

zmieniła się diametralnie kiedy spalarnia w Białymstoku w kwietniu ubiegłego roku przestała 

przyjmować odpady. W miastach regionu zaczęły zalegać tony śmieci przeznaczonych do spalenia. 

Od 2016 roku ta frakcja nie może być składowana na wysypiskach, a  jedynie spalana w 8 spalarniach 

w Polsce plus cementownie. W zeszłym roku cena spalenia tony odpadów w Białymstoku wynosiła 

230 zł netto, a w tym roku, po prośbach przyjęcia odpadów przez Prezydenta Miasta Suwałk, zgodzono 

się przyjąć 3000 ton odpadów za cenę 638 netto za tonę. Podwyżka za gospodarowanie odpadami jest 

nieunikniona, choć i tak stawki mamy jedne z najniższych w Polsce. Budowa lokalnej spalarni jest 

dobrym rozwiązaniem choć uzyskanie zgody nie będzie proste. Jest w Suwałkach potencjalny podmiot 

prywatny, który jest w stanie za własne środki, około 200 mln. zł., wybudować na własne potrzeby        

i odpadów komunalnych z miasta, spalarnię. Dopiero jednak jak znajdziemy się na liście lokalizacyjnej 

rozpoczniemy rozmowy z radnymi i społeczeństwem. Na chwilę obecną mamy problem z segregacją 

w budownictwie wielolokalowym. Jeśli tego nie poprawimy, będziemy jako Miasto płacić duże kary. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk dodał, że narzuciliśmy sobie tak ścisły gorset 

środowiskowy, z którego musimy się wywiązać.  

 

Wojciech Pająk stwierdził, że każdy mieszkaniec ma wpływ na cenę ponieważ w dużej wierze zależy 

to od segregacji. Należy również zastanowić się nad niepotrzebnymi zakupami. 

 

Sławomir Sieczkowski potwierdził słowa przedmówców, dodając, że my jako radni chcemy o tym 

wszystkim rozmawiać i mieć pełnię wiedzy. Należy pokazać za i przeciw spalarni i jej skutki 

społeczne.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 21 radnych, „przeciw” – 1 radny, 

„wstrzymało się” – 7 radnych) przyjęta została  
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Uchwała nr XX/263/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki tej opłaty                                                                                                             
– stanowi załącznik nr 79 do protokołu 

 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego  

w zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2020-2021.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz 

autopoprawką – załącznik nr 80 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 81 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 82 do protokołu. 

 

Jacek Juszkiewicz przypomniał, że w imieniu Klubu Radnych PiS i własnym składał interpelację         

w tej sprawie i prosi o poparcie uchwały. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została z autopoprawką 

 

Uchwała nr XX/264/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców 

Miasta Suwałk z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2020-2021  

– stanowi załącznik nr 84 do protokołu 

 

Ad pkt. 27 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Zarządu Dróg  

i Zieleni w Suwałkach 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz                     

z autopoprawką – załącznik nr 85 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 86 do protokołu. 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 19 radnych, „wstrzymał się” – 1 radny, 

jedna osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) przyjęta została z autopoprawką 

 

Uchwała nr XX/265/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie uchwalenia Statutu Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 88 do protokołu 

 

Ad pkt. 28 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej                     

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 

2021 rok. 

Informacja stanowi załącznik nr 89 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 16 marca br.,  

Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 16 marca br.,  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 marca br.,  

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 17 marca br.,  

oraz Komisji Finansowo - Budżetowej w dniu 17 marca br. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.   

  

Uwag i pytań nie wniesiono.  

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu 

uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części 

budżetu miasta na 2021 rok, została przyjęta.  

 

Ad pkt. 29 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako 

części budżetu miasta na 2021 rok. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz                    

z autopoprawką – załącznik nr 90 do protokołu. 
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Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury, sportu i Turystyki przedstawił opinię Komisji  

– załącznik nr 91 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji  

– załącznik nr 92 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 93 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 94 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 95 do protokołu. 

 

Jacek Niedźwiedzki przypomniał, ze rok temu wróciliśmy do udziału szkół w Budżecie 

Obywatelskim. Jest przeciwny pozbawianiu szkół dostępu do tego programu. 

Mariola Karpińska stwierdziła, że szkoła to studnia bez dnia. Jest oczywistym, że uczniowie będą 

głosowali za swoją szkołą. Samorząd zapewnia malowanie i remonty. Są jednak potrzeby, których 

samorząd nie finansuje, a są to projekty miękkie. Jako przykład można podać Szkołę Podstawową         

nr 2 w Suwałkach i pomysł utworzenia izby pamięci jej patronów.   

Jacek Roszkowski przypomniał po co jest Budżet Obywatelski. To mieszkańcy decydują co chcą 

zrobić w mieście. Budżet ten nie powinien służyć finansowaniu zadań miasta jak budowa parkingów 

i chodników czy remont szkół. Wymienił kilka dobrych przykładów dobrej realizacji: odnowienie 

bramy wjazdowej do koszar wraz z orłami, parkur nad Zalewem oraz park za Aqaparkiem. Wyraził 

sprzeciw dopuszczenia szkół do Budżetu Obywatelskiego.  

Jacek Juszkiewicz poinformował, że Klub Radnych PiS popiera pozostawienie jednego projektu 

miękkiego przeznaczonego dla szkół. 

Marek L. Weychman – Zborowski powiedział, że jest zwolennikiem pozostawienia małego projektu 

dla szkół. Inwestycje powinny być finansowane z budżetu miasta. Szkoły potrzebują ciągle pieniędzy. 

Chcemy uczyć młodzież działań obywatelskich, a to że namawia rodziców do oddania głosu to nie ma 

w tym nic złego. Zgłosił wniosek formalny o pozostawienie w projekcie uchwały poprawek komisji 

poprzez dopuszczenie jednego projektu społeczno- kulturalnego.  

Zbigniew R. De- Mezer stwierdził, że już kolejny raz dyskutujemy o Budżecie Obywatelskim dla 

szkół. Poparł propozycję przedmówcy. Idziemy w kierunku realizacji małych projektów i nie 

realizujmy instrumentalnego podejścia do mieszkańców. 

Sławomir Sieczkowski przyznał rację wszystkim przedmówcom. Budżet Obywatelski jest 

obligatoryjny. Być może z powodu trudnej sytuacji finansowej miasta zabraknie środków na 

inwestycje w oświacie. Radny apeluje o uwzględnienie projektów kulturalnych dla szkół.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk stwierdził, że Budżet Obywatelski to społeczeństwo 

obywatelskie. Początkowo realizowano z niego inwestycje w szkołach, później od tego odstąpiono. 

Co roku go zmieniamy i dostosowujemy do sugestii radnych. To na wniosek radnego Jacka 

Niedźwiedzkiego dopuszczono szkoły w tegorocznym BO. Dodał, że nikt nie traktuje mieszkańców 

instrumentalnie np. do zrobienia remontu zaplecza Szkoły Podstawowej nr 10. Prezydent jest zdania, 
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że powinno się realizować projekty inwestycyjne w szkołach. Wypaczeniu uległy zasady demokracji 

poprzez sposób zbierania głosów przez dzieci i nauczycieli. Nie były to działania fair play. Poprosił    

o sprecyzowanie treści poprawek. 

Anna Ruszewska poprosiła o wsłuchanie się w głos mieszkańców. Zapytała czy kiedykolwiek 

dokonano ewaluacji BO. Dzięki temu możemy się dowiedzieć czy szkoły chcą w nim uczestniczyć. 

Zadała szereg pytać wątpliwości dotyczących celowości realizacji BO w szkołach. Ma wątpliwość czy 

te projekty służą wszystkim mieszkańcom. Poparła wnioski Suwalskiej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego dotyczącego BO. 

Wojciech Pająk przychylił się do zdania przedmówczyni. Stwierdził, że w prawdziwej demokracji 

nie ma przegranych. W suwalskim BO są. Co z dziećmi, które zbierały podpisy i nie wygrały 

głosowania. 

Mariola Karpińska stwierdziła, ze zarówno sukces jak i porażka są elementami życia, natomiast jak 

uczymy dzieci demokracji to róbmy to właściwie. W szkołach nie ma zbyt wielu pieniędzy stąd takie 

projekty jak izba pamięci z małych projektów są właściwe.  

Jacek Niedźwiedzki cieszy się że coś zostaje dla szkół. Miasto to nie tylko drogi i parkingi.  

Bogusław Nieszczerzewski nakreślił normy prawne dotyczące Budżetu Obywatelskiego. 

Zdzisław Przełomiec zarządził przerwę w obradach.  

Czesław Renkiewicz – po przerwie wycofał autopoprawkę i zgłosił projekt pierwotny, który radni 

otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Marek L. Zborowski – Weychman sprecyzował poprawki do przedłożonego projektu uchwały-           

w § 2 ust. 3 „ w grupie projektów dużych do 120 tyś. zł. do 900 tyś. zł. oraz projektów małych                      

o wartości nieprzekraczającej 120 tyś. zł. do 600 tyś. zł. nie dopuszcza się realizacji projektów na 

terenie będącym własnością Gminy Miasta Suwałki oraz w § 17 ust. 2 wykreślenie w akapicie 3 

wyrazów małych do 120 tyś zł i”. 

Bogusław Nieszczerzewski uściślił zmiany i przedstawił kolejność głosowania. 

Na prośbę radnej Marioli Karpińskiej ponownie radny Marek L. Zborowski- Weychman przedstawił 

poprawki. 

Głosowanie nad wnioskiem radnego Marka L. Zborowskiego – Weychman. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 17 radnych, „przeciw” – 3 radnych, 

„wstrzymał się” – 1 radny) przyjęty został wniosek  radnego Marka L. Zborowskiego – 

Weychman. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 97 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 17 radnych, „wstrzymał się” – 4 radnych) 

przyjęta została z poprawką 
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Uchwała nr XX/266/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych        

w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 2021 rok 

– stanowi załącznik nr 98 do protokołu 

 

Ad pkt. 30 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych                   

z mieszkańcami Miasta Suwałk dotyczących zniesienia sołectw. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 99 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 100 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 20 radnych, „wstrzymał się” – 1 radny) 

przyjęta została  

Uchwała nr XX/267/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałk 

dotyczących zniesienia sołectw                                                                                                               
– stanowi załącznik nr 102 do protokołu 

 

Ad pkt. 31 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 103 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 104 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 105 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 13 radnych, „wstrzymało się” - 8 radnych) 

przyjęta została  
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Uchwała nr XX/268/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok                                                                               
– stanowi załącznik nr 106 do protokołu 

 

Ad pkt. 32 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2020-2040.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podtrzymał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 107 do protokołu. 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 108 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 109 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 13 radnych, „wstrzymało się”- 8 radnych ) 

przyjęta została  

Uchwała nr XX/268/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 18 marca 2020 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki                                 

na lata 2020-2040                                                                                                                                                         
– stanowi załącznik nr 110 do protokołu 

 

Ad pkt. 33 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Mariola Karpińska wyraziła sprzeciw stwierdzeniu, że którykolwiek z radnych PiS nie chciał 

remontu ulicy Paca. Radna zacytowała zapisy z protokołów: protokół nr 11 z Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji z 21 stycznia 2020 r. na której była również obecna radna Anna Gawlińska, 

który dowodzi zainteresowania przez osobę radnej M. Karpińskiej sprawami Osiedla Północ- 

zadbanie północy, wprowadzanie terenów zielonych i rekreacyjnych; protokół z sesji Rady 

Miejskiej z 29 stycznia 2020 r. – w dyskusji nad wnioskiem Anny Marii Gawlińskiej, radna              

M. Karpińska stwierdziła, że dbałość o zabytki jest bardzo wskazana oraz poprosiła aby                       

w przyszłości zadbać o mieszkańców Osiedla Północ i wykonać remont ulicy Paca. Poprosiła          

o niewprowadzanie kłamstw i niszczenie relacji międzyludzkich 

 

Marek L. Zborowski- Weychman zaapelował do miejskich władz oświatowych o analizę czy 

nie są łamane przepisy rozporządzenia z 11 marca br. Ministra Edukacji w sprawie czasowego 

ograniczenia funkcjonowania jednostek oświatowych…tj. czy szkoły pracują - mają taki 

obowiązek, a jedynie nauczyciele mają zawieszone zajęcia oraz w drugą stronę, czy nauczyciele  

prowadzą lekcje, sprawdzają obecności i stawiają oceny. Przytoczył zapowiedzi Ministra Edukacji 
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o przyszłościowym wprowadzeniu nauczania zdalnego i poprosił o zastanowienie jak się do tego 

przygotować. 

 

Sławomir Sieczkowski stwierdził, że w obecnym czasie należy wyciszać spory polityczne. 

Oświadczył, że ugrupowanie radnych Mieszkańcy Suwałk nie współuczestniczyło                                 

w finansowaniu akcji informacyjnej dotyczącej remontu ulicy Paca, zrobili to młodzi ludzie. 

Wyraził dezaprobatę dla działań Prezydenta Miasta Suwałk i wydawania pieniędzy z budżetu 

miasta na dystrybucję listu otwartego do mieszkańców ulicy Paca, w którym zawarte są nie do 

końca prawdziwe stwierdzenia i jest tam zawarta manipulacja, w ocenie radnego, szkalująca radną 

Annę Marię Gawlińską oraz grupę młodych społeczników. Młodzi ludzie przeprowadzili ankietę, 

w której mieszkańcy wypowiedzieli się czy chcą remontu ulicy Paca czy remontu elewacji Ratusza 

oraz zamieścili w niej wykaz radnych, którzy głosowali przeciw wnioskowi radnej A. Gawlińskiej 

dotyczącym przesunięcia środków z remontu elewacji na remont ulicy Paca. Dodał, że informacja 

o głosowaniu jest ogólnie dostępna w Biuletynie Informacji Publicznej. W liście otwartym, 

wniosek radnej został nazwany „ pod publiczkę” gdyż radna nie sygnalizował o takiej potrzebie 

wcześniej. Przypomniał, że radna wyraziła swoje zdanie w tej sprawie wcześniej. Odesłał do 

protokołów komisji i interpelacji radnej. Zadeklarował, że radni z jego ugrupowania nie będą 

wcześniej sygnalizować i ustalać swoich wniosków z Prezydentem Miasta Suwałk, tak jak nie 

robili tego do tej pory. Odniósł się do zapisu w liście otwartym, dotyczącym przedstawienia 

wniosku przez radną w obecności kamer i dziennikarzy. Radny przypomniał, że odbyło się to na 

sesji i w punkcie zmiany w budżecie miasta. Wszystko odbyło się zgodnie z przepisami prawa. 

Poprosił o odpowiedź Przewodniczącego Rady na pytanie jak i w którym momencie sesji radny 

ma obowiązek zgłoszenia zmian w budżecie. Remont ulicy Paca nie ma barw politycznych. 

Zwrócił się o przeprosiny szkalowania radnej A. Gawlińskiej i młodych społeczników. Dodał, że 

w jego ocenie wydatki na dystrybucję listu powinny być zwrócone do budżetu miasta. Poprosił        

o sprecyzowanie jakie stanowiska otrzymali ci młodzi społecznicy za swoje działania polityczne. 

Dodał, że inwestycje są zapisane w budżecie miasta i Wieloletniej Prognozie Finansowej. Ulica 

Paca nie została ujęta w budżecie i WPF. Zapisana jest jedynie w programie remontów dróg 

lokalnych. Dodał, że po wnioskach radnej A. Gawlińskiej, 25 lutego, zlecono remont ulicy Paca 

Zarządowi Dróg i Zieleni, za co podziękował. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk stwierdził, że jest to populizm i polityka w lokalnym 

wykonaniu, są to gierki propozycjami typu zabierzmy z tego miejsca a dajmy tam. W ocenie 

Prezydenta radny kieruje zarzuty, które zawierają informacje publiczne udzielone jednemu z autorów 

tej ulotki, dotyczące sposobu i kosztów dystrybucji listu. Oznacza to, że radny i ci młodzi ludzie ściśle 

ze sobą współpracują. W kwestii remontu ulicy Paca, Prezydent przypomniał, że nie rzuca słów na 

wiatr, nikogo nie oszukuje i wprowadza w błąd na dowód czego przypomniał, że jasno powiedział, na 

sesji na której był głosowany wniosek radnej A. Gawlińskiej, że będzie przeprowadzony remont tylko 

w innej formule. Trwały rozmowy z Suwalską Spółdzielnią Mieszkaniową, która w efekcie pomoże 

w remoncie tej ulicy. Środki zabezpieczone na remont zapisane są w budżecie ZDiZ, który ma grupę 

remontową i zatrudnia w tym celu 9 osób. Miasto zabezpiecza siły ludzkie i techniczne a spółdzielnia 

zabezpiecza materiały. Przypomniał, że nigdy nie było takich gierek politycznych z wizerunkami 

radnych. Podtrzymał, że autorzy ulotki robią karierę polityczną przy boku krajowych polityków oraz 

zajmują stanowiska w spółkach państwowych nie mając nawet wykształcenia w tym kierunku. Obaj 

autorzy ulotek brali czynny udział w ostatniej kampanii wyborczej samorządowej pracując dla jego 
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kontrkandydata, jednego z kandydatów na prezydenta miasta. Dodał, że na takie zachowania młodych 

ludzi nie wyraża akceptacji.  

 

Jacek Juszkiewicz jako Przewodniczący Klubu radnych PiS stwierdził, że radni Klubu nie są                    

z nadania politycznego tylko zostali wybrani przez mieszkańców. Radni wstrzymali się podczas 

głosowania wniosku radnej A. Gawlińskiej ponieważ dostrzegli inny sposób na remont tej ulicy. 

Uczulił aby ograniczać narrację w sprawie działań politycznych w kontekście negatywnym. 

Stwierdził, że pracował w sztabie wyborczym kandydata na Prezydenta Suwałk Pana Mackiewicza            

i w ramach wdzięczności nie otrzymał żarnych stanowisk stąd nie ocenia tych młodych ludzi i ich 

zaangażowania społeczno - politycznego. Żałuje, że w piśmie Prezydenta padła nazwa Klubu radnych 

PiS. 

 

Wojciech Pająk stanowczo zaprotestował przeciwko używaniu wizerunków radnych Klubu radnych 

Łączą nas Suwałki. Stwierdził, że był to materiał zmanipulowany, Radni wybrali inny tryb remontu 

ulicy Paca odrzucając wniosek radnej A. Gawlińskiej. 

 

Sławomir Sieczkowski  dodał, że Ugrupowanie Mieszkańcy Suwałk nie miało nic wspólnego z tą 

ulotką. Ocenił list jako poniżej pewnego poziomu. Zachowanie Mieszkańców Suwałk nie są 

rozgrywkami politycznymi. Przypomniał, że podziękował za rozpoczęcie remontu. Stwierdził, że nie 

zna kosztów dystrybucji listu Prezydenta stąd podsunął pomysł aby tą wiedzą Prezydent podzielił się 

z mieszkańcami. Poprosił aby wniosków o remonty ulic nie nazywać gierkami politycznymi ponieważ 

sesja to jest to miejsce na takie działania. W ocenie radnego, w tym miejscu należą się przeprosiny dla 

radnej Anny M. Gawlińskiej. 

 

Mariola Karpińska stwierdziła, że od wielu lat obserwowała politykę miejską i poprosiła aby trzymać 

się wypracowanych, dobrych standardów.  

 

Anna Gawlińska stwierdziła, że nie robi działań pod publiczkę i nie oczekuje stanowisk politycznych. 

Wykonuje działania na rzecz swoich wyborców. Zwróciła się z pytaniem, dlaczego w książeczce 

wydanej na XXX lecie naszego samorządu pominięto jedną osobę, a mianowicie Panią Marię Jolantę 

Lauryn – byłą Wiceprezydent Miasta Suwałk. W tym miejscu należą się przeprosiny dla Pani Lauryn. 

W nawiązaniu do tematu ulotki dotyczącej ulicy Paca, radna przeprosiła osoby, które mogły poczuć 

się urażone tą ulotką i dobitnym przekazaniu prawdy. 

        

Mariola Karpińska dodała, że wniosek radnej A. Gawlińskiej dotyczącej ulicy Paca był czystą 

manipulacją. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk udzielił informacji na temat błędu w publikacji gdzie 

Biuro Rady Miejskiej opracowało wykaz radnych, a sprawą prezydium zajmowało się Biuro 

Prezydenta. Pracownik popełnił przeoczenie. Kamil Sznel przeprosił Panią Marię Jolantę Lauryn.         

W kwestii zgłaszania wniosków, zapytał co stało na przeszkodzie aby zgłosić wniosek o zmianę              

w budżecie na Komisji Finansowo - Budżetowej. Zrobiono to dopiero na sesji. Dodał, że został zalany 

hejtem internetowym po wniosku radnej A. Gawlińskiej. Dodał, że ciągle jest szkalowany przez 

autorów ulotki w sprawie ulicy Paca oraz dodatkowo zasypywany przez nich wnioskami o udzielenie 

informacji publicznej dotyczących jego osoby. Prezydent stwierdził, że nie ma nic do ukrycia, a koszty 
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dystrybucji listu otwartego są drobiazgiem wobec kosztów opracowywania odpowiedzi na wnioski       

o informację publiczną składane przez tych młodych ludzi.  

 

Jacek Niedźwiedzki zapytał o plany samorządu w sprawie pomocy dla suwalskich przedsiębiorców 

w czasie pandemii. 

 

Sławomir Sieczkowski poinformował, że w czasie omawiania i głosowania nad wnioskiem radnej     

A. Gawlińskiej i na poprzedzającej komisji nie był niestety obecny stąd zadeklarował w miarę 

konieczności dalsze zgłaszanie odpowiednich wniosków. Dodał, że będzie starał się w miarę 

możliwości wcześniej sygnalizować takie wnioski. Przypomniał, że wszelkie działania są 

podejmowane zgodnie z prawem. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk na pytanie radnego Jacka Niedźwiedzkiego 

odpowiedział, że samorząd ma instrumenty wsparcia przedsiębiorców. Nie ma jeszcze konkretnego 

programu rządu. Do ewentualnego programu samorządu będzie można wrócić po przedstawieniu 

programu rządu.   

 

Kamil Klimek poprosił o ograniczenie się w tym punkcie do wygłaszania wniosków. Poprosił                 

o zachowanie przyzwoitości w pracy radnych i przypomniał, że remont ulicy Paca ma wielu ojców, 

nie tylko radną A. Gawlińską ale wielu innych, którzy wciąż przypominali o tej ulicy. 

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że niezależnie od tego kto zawinił w przypadku Pani Marii Jolanty 

Lauryn należą się przeprosiny. Dodał, że zawsze stara się mówić o radnych dobrze. Poprosił aby radni 

pozostali nadal zespołem. W sprawie ulicy Paca przypomniał, że spotykał się z mieszkańcami tej ulicy 

i kierował pisma do Prezydenta Miasta. Zaapelował, o spokój i powagę podczas prowadzenia obrad.  

 

Ad pkt. 34 

Zakończenie obrad XX sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że najbliższa sesja odbędzie się w terminie bliżej 

nieustalonym. 

Kończąc XX sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach            

a radnym za aktywny udział. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

           Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

       Zdzisław Przełomiec 

 

Protokół sporządził:                                                        

Marcin Andrzej Szypulski 

 

Kierownik Biura Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


